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Verslag openbare vergadering algemeen bestuur Recreatieschap Spaarnwoude, gehouden op 12 
mei 2022, op het Beheerkantoor Spaarnwoude, Genieweg 46, 1981 LN Velsen-Zuid

Fysiek aanwezig: 

Mevrouw I. Zaal - Provincie Noord-Holland (voorzitter)
De heer B. Diepstraten - Gemeente Velsen (vicevoorzitter)
De heer E. Bobeldijk - Gemeente Amsterdam (met volmacht) 
De heer R. Berkhout - Gemeente Haarlem (AB-lid)
Mevrouw M. Sedee-Schuitemaker - Gemeente Haarlemmermeer (AB-lid)

De heer J. Balduk - Bestuursbureau Recreatieschappen (secretaris) 

De heer J.J.L. Gilliam - RNH (directeur)
Mevrouw E. Bos Eyssen - RNH (programmamanager)
De heer A. van Koeverden - RNH (locatiebeheerder)
Mevrouw K. van der Plas - RNH (programma-adviseur)
De heer J. Gieling - RNH (financial)
Mevrouw A. Bruinsma - Allround Officemanagement (verslaglegging)

Digitaal aanwezig:
De heer S. Köycü - adviseur Provincie Noord-Holland
Mevrouw Th. Olivier - adviseur gemeente Velsen
De heer A. Jansen - adviseur gemeente Haarlemmermeer 
Mevrouw S. Jeurissen - adviseur gemeente Amsterdam
De heer I. Haan - adviseur gemeente Amsterdam
De heer N. van Esterik - adviseur gemeente Haarlem

Afwezig: 
Mevrouw M. van Doorninck - Gemeente Amsterdam (AB-lid)
De heer E.W.J. Jensen - Provincie Noord-Holland (AB lid)

1. OPENING EN VASTSTELLING AGENDA

De voorzitter, gedeputeerde mevrouw Zaal, opent de openbare vergadering van het algemeen 
bestuur en heet de aanwezigen van harte welkom. Mevrouw Sedee van Haarlemmermeer 
komt iets later en de heer Jensen is afwezig, maar mogelijk wel bij het besloten deel aanwezig. 
Mevrouw Zaal kan tot uiterlijk 11.30 uur aanwezig zijn. 

INSPREKER MEVROUW NALES 

Mevrouw Nales bedankt het bestuur voor de verlenging van het afgelopen halfjaar voor de 
bruikleenovereenkomst voor de ligplaats. Natuurlijk is zij bezig geweest met het zoeken naar 
een oplossing voor een andere prikkelarme omgeving om te vertoeven, maar er  heerst 
woningnood. Zij kan dit probleem niet oplossen en heeft daarom overleg met de gemeente 
Haarlem om toch ergens heen te kunnen in een prikkelarme rustige ruimte en om de noodzaak 
ervan uit te leggen. Er is eindelijk een goed contact gevonden bij de gemeente Haarlem en 
gesprekken zijn opgestart. Voor de verdere voortgang heeft zij aan een halfjaar niet genoeg en 
vanwege de recesperiode bij de gemeente Haarlem heeft zij minder tijd gehad om in gesprek 
te gaan. Zij begrijpt de frustratie, maar heeft de woningmarkt niet in haar zak. Het gezin meer 
druk geven om actiever te zijn heeft geen zin, omdat zij vanaf dit moment afhankelijk is van 
gemeente en woningcorporaties. De gemeente Haarlemmermeer wil de gemeente Haarlem 
afwachten en zij kan op dat gebied nog niet met deze gemeente in gesprek. Het gezin is nog 
steeds in beeld bij het wijkteam. Er zijn gesprekken over één of twee ingangen en zij houdt hen 
op de hoogte bij de stappen die zij onderneemt. Het afgelopen halfjaar is getracht het gezin op 
weg te helpen binnen de gemeente Haarlem. Het gezin heeft zich ingeschreven bij 
Woonservice, maar dit betreft de reguliere woningmarkt waar weinig passende woningen voor 
het gezin te vinden zijn of men is de 150ste in de rij. Helaas heeft het gezin op stop gestaan. De 
zoon van mevrouw Nales, die autistisch en verstandelijk beperkt is, is door overbelasting op de 
dagbesteding en het overlijden van zijn opa buiten zichzelf geraakt. Gelukkig gaat het al een 
beetje beter door de hulp die het gezin krijgt. Mevrouw Nales is ondertussen gestopt met 
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werken om alles op te kunnen vangen. Rust, geen stress, prikkelarm en regelmaat zijn de 
aankomende tijd erg belangrijk voor het gezin om alles te boven te komen. Veranderingen in 
de woonsituatie kan het gezin door deze nare situatie nu echt niet aan. Gelukkig vertoeft het 
gezin in een omgeving waar het goed kan herstellen en met hulp van familie, ggz en de 
Hartekamp wordt het hopelijk weer de oude. Het gezin kan niet in een gewone woonwijk 
wonen. Het is geen kwestie van niet willen, het is geen keuze maar noodzaak. Het gezin komt 
in een woning zowel financieel als psychisch in de knoop en in een negatieve spiraal. Er zijn 
ook mensen in de maatschappij die niet kunnen meekomen. De zoon van mevrouw Nales 
staat al vanaf 2015 bij verschillende instellingen ingeschreven voor een woning, maar helaas is 
er nog geen woning of opvang gevonden. Hij heeft 24 uurs begeleiding van nabij nodig. Dit is 
er wel, maar met lange wachttijden. Het is niet zo dat het gezin met het schip is komen 
aanmeren en is blijven liggen. Zij is over uit een hele nare procedure omtrent de bouw van een 
jachthaven die nooit is gebouwd. Het schip ligt er al 22 jaar en het gezin houdt het gebied al 
jarenlang bij en houdt toezicht op het niet aanmeren van bootjes. Dit bespaart het 
recreatieschap tijd en geld en is een win win situatie. Het gezin ligt niemand in de weg en geeft 
geen overlast. De ontwikkelingen hoeft zij niet in de weg te liggen en zij kan zelfs op het 
gebied blijven letten, zodat er geen onvoorziene zaken gebeuren. Op dit moment vindt er nog 
geen ontwikkeling plaats en moeten er nog zaken onderzocht worden op haalbaarheid. Hierbij 
dient zij een verzoek in om de bruikleenovereenkomst van de ligplaats met één jaar te 
verlengen zoals gebruikelijk. Zij bedankt de leden van het bestuur. 

De voorzitter bedankt mevrouw Nales voor haar inspraak en geeft aan dat er op enig moment 
buiten deze vergadering op het concrete verzoek van mevrouw Nales wordt gereageerd. De 
voorzitter wenst mevrouw Nales veel sterkte met haar zoon. 

Mevrouw Sedee komt binnen en neemt aan de vergadering deel. 

1 A. PRESENTATIE ECOLOGISCH ONDERZOEK LINIEDIJK SPAARNDAM DOOR BEN 
KRUIJSEN

De heer Ben Kruijsen, heeft een paar jaar geleden een presentatie gegeven over het fameuze 
bokje. Dit heeft veel impact gehad.

De heer Kruijsen heeft in opdracht van het recreatieschap nu onderzoek gedaan om bij 
Spaarnwoude de Liniedijk/liniewal, onderdeel van de Stelling van Amsterdam, te onderzoeken 
op de natuurlijke kwaliteiten. Dit is in 2008 ook gedaan en toen is intensief gekeken naar 
allerlei aspecten. Dit keer richtte het onderzoek zich op vegetatie, dagvlinders en vogels. 

Interessant is dat bij de aanleg van de dijk kalkrijk zand voor de bodem is gebruikt waardoor er 
bijzondere planten zijn gekomen. De Liniedijk wordt al sinds jaar en dag begraasd door 
pachters met schapen, paarden en koeien. 

Gekeken is zowel naar het noordelijk, het midden als naar het zuidelijk deel. Het doel was om 
te kijken of de huidige veebezetting zodanig is dat biodiversiteit van de dijk optimaal wordt 
benut. Daarnaast was het tweede doel om het Recreatieschap te adviseren over de 
veebezetting. 

De heer Kruijsen is maandelijks de hele dijk over geweest, heeft de planten geïnventariseerd 
en heeft gekeken naar vlinders en vogels en wat voor dieren er rondlopen. Gebleken is dat op 
het zuidelijke deel een kudde ooien met lammeren liep en dit waren er duidelijk veel te veel, 
omdat het heel kort begraasd was. Dit betekent dat er heel weinig planten tot bloei kunnen 
komen. In het noordelijke deel zit er veel meer structuur in vegetatie en dat is interessant voor 
insecten. Sommige stukken zijn ruig waar distels tot bloei kunnen komen en daar ziet men ook 
vlinders. Gebleken is dat dankzij de begrazing er een hoge biodiversiteit is, zelfs op het kale 
gedeelte. De planten komen daar niet tot bloei, maar staan er wel. In het mager begraasde 
noordelijke deel zijn wel bloeiende planten, meer structuur en dat is belangrijk voor insecten. 

Dankzij de kalkrijke bodem ziet men prachtige gele walstro. Er zijn ook nachtvlinders die men 
verder in Nederland alleen in kalkrijke duinen ziet. Het was een grote verrassing dat deze hier 
ook zijn. 

Het middendeel van de dijk was heel bloemrijk en zag er prachtig uit. Als men dit niet laat 
begrazen, dan wordt dit steeds dichter en verdwijnt de bloemenrijkdom. Dieren zijn hele 
subtiele maaimachines, omdat zij grazen en allerlei soorten overgangen maken. Dit kan een 
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optimale manier van maaien worden genoemd. De vogelbevolking was heel beperkt. Hier en 
daar een zangvogel in een struik en in de ruige delen zaten fazanten met jongen. 

De conclusie van het onderzoek is dat er grote verschillen zijn in de vegetatiestructuur in 
relatie tot de veebezetting. Er is veel plantenrijkdom op de dijk dankzij de kalkhoudende 
bodem en de jarenlange begrazing die is toegepast. Er zijn bijzondere plantensoorten te zien. 
Vooral de extensief begraasde delen zijn heel rijk aan vlinders in de zomer en er zitten 
broedende fazanten in de ruigere delen. 

De eindconclusie is dat de Liniedijk een hele belangrijke “natuurparel” in een voor een deel 
verstedelijkt en agrarisch landschap is. Botanisch van grote betekenis, ook omdat er 
bijzondere planten voor komen en daarmee in relatie staan tot de insectenwereld die erg onder 
druk staat. Er zijn op de Liniedijk bijzondere insecten. 

De heer Kruijsen adviseert het begrazingsbeheer voort te zetten en in de winter meer dieren 
daar rond te laten lopen, waardoor men in het voorjaar begint met een vrij open en lage 
vegetatie. Vervolgens met een lage veebezetting het vegetatieseizoen in te gaan, zodat de 
planten tot bloei kunnen komen met een rijke structuur. 

De heer Kruijsen heeft gehoord dat de provincie voornemens is om de Liniedijken toegankelijk 
te maken voor wandelrecreanten. Dit lijkt de heer Kruijsen niet zo handig, omdat als men dit bij 
Spaarndam doet het dan betekent dat er ook mensen met honden gaan lopen. Als daar niet 
strikt wordt gehandhaafd, dan gaan daar honden loslopen en dat betekent dat er interacties 
met vooral schapen gaan optreden en dat is geen goed idee. Geadviseerd wordt daarom de 
Liniedijk niet te voorzien van een pad bovenop de dijk. Mensen kunnen prachtig van de dijk 
genieten vanaf de rand waar de fietspaden lopen. Dit discussiepunt wil de heer Kruijsen graag 
meegeven. 

De heer Berkhout vindt het heel interessant om dit soort dingen te horen en wat hem betreft 
mogen dergelijke presentaties vaker. Daarnaast heeft de heer Berkhout de vraag of er in 
vergelijking met het onderzoek van 2008 een afname gezien is van het aantal insecten. De 
heer Kruijsen geeft aan dat dit lastig te beoordelen is, omdat men ook afhankelijk is van 
weersomstandigheden en het klimaat. Eigenlijk zou dan jaarlijks gemonitord moeten worden, 
maar de indruk van de heer Kruijsen is dat de plantengroei redelijk op peil is gebleven en als 
dieper in de materie wordt gedoken zou er misschien enige achteruitgang van insecten kunnen 
zijn. De heer Kruijsen durft dit echter niet met zekerheid te zeggen. De heer Berkhout heeft 
adviezen gehoord om de flora meer kans te geven, maar als men meer vogels in het gebied 
wil vraagt dit dan om andere adviezen? De heer Kruijsen geeft aan dat voor weidevogels platte 
weilanden nodig zijn en sloten, maar door aanplant van struikgewas zouden hier wat meer 
zangvogels kunnen komen. Hierdoor raakt men wel het karakter van de dijk kwijt. Belangrijk is 
ook dat aspect mee te nemen en de dijk zo open mogelijk te houden. 

Mevrouw Bos Eyssen geeft aan dat zij met een aantal collega’s over de Liniedijk is gelopen 
met het advies van de heer Kruijsen onder de arm. Naast de biodiversiteit die belangrijk is, is 
ook gebleken dat er woningen met de achtertuin direct aan de Liniedijk grenzen en voor hen is 
het niet echt prettig en veilig als daar een wandelpad komt. Gekeken is ook naar het 
noordelijke deel en op dat gebied zou mogelijk wel een wandelpad gerealiseerd kunnen 
worden met een boerenlandopstapje, zodat dit een barrière voor honden vormt. 

De voorzitter geeft aan dat het ook de insteek van de provincie is om de Liniedijken in ere te 
herstellen, niet alleen voor recreatie, maar ook vanwege cultuurhistorische en landschappelijke 
aspecten. Belangrijk is goed naar adviezen te luisteren wat waar wel en wat waar niet mogelijk 
is. Dit onderzoek is heel erg nuttig om mee te nemen bij de verdere uitwerking. De heer 
Kruijsen denkt dat het maatwerk moet zijn en denkt dat er per deel tot een andere oplossing 
moet worden gekomen. De voorzitter heeft zich er hard voor gemaakt om onderdeel van het 
beleid te maken niet alleen de forten, maar ook de biodiversiteit te laten zien. 

De heer Berkhout vraagt of de adviezen van de heer Kruijsen wat betreft beheer worden 
opgevolgd. De heer Van Koeverden vertelt dat waar mogelijk de contracten al zijn aangepast 
wat betreft begrazing. De heer Kruijsen heeft in zijn adviezen ook rekening gehouden met 
pachters en het soort dieren dat zij daar houden.

2. CONCEPTVERSLAG OPENBARE VERGADERING AB 16 DECEMBER 2021
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Tekstueel: er zijn geen op- of aanmerkingen op het verslag. 

Naar aanleiding van: 

De heer Bobeldijk merkt op dat hij vorige keer heeft medegedeeld dat hij mogelijk niet meer in 
dit overleg aanwezig zou zijn, omdat dit niet te combineren zou zijn met zijn rol als 
gemeenteraadslid. Dit klopt niet helemaal. De heer Bobeldijk is nu inderdaad 
gemeenteraadslid en geen bestuurder meer in Nieuw West, maar dit is wel te combineren. Om 
te voorkomen dat er tweemaal een overdracht moet plaatsvinden is afgesproken dat de heer 
Bobeldijk dit overleg nog waarneemt totdat de nieuwe bestuurders er zijn. 

Het algemeen bestuur besluit het conceptverslag ongewijzigd vast te stellen. 

3. INGEKOMEN STUKKEN
De voorzitter merkt op dat er recent nog een brief is ontvangen inzake Mudmasters. De heer 
Bobeldijk heeft in de besloten vergadering nog een opmerking over de ingekomen stukken. 

Het algemeen bestuur besluit de lijst van ingekomen stukken voor kennisgeving aan te 
nemen. 

4. VISIE EN UITVOERINGSPROGRAMMA
4 A. VOORSTEL AB ECOLOGISCH BEHEERPLAN

De voorzitter licht toe dat er nu nog geen kosten worden gemaakt. Het gaat nu om no-regret 
maatregelen en dat later een besluit over de kosten wordt genomen. 

De heer Bobeldijk heeft wat moeite met het eerste beslispunt en stelt voor hier kennis van te 
nemen, omdat dit volgens de gemeente Amsterdam in strijd is met het vijfde beslispunt. De 
heer Bobeldijk heeft begrepen dat er afstemming zou zijn met de Tuinen van West, maar dit 
heeft nog niet plaatsgevonden. Overigens is de gemeente Amsterdam het wel eens met de no-
regret maatregelen. 

De heer Diepstraten geeft aan – in tegenstelling tot de gemeente Amsterdam – dat nu wel 
ingestemd kan worden, omdat het om een concept gaat. Verder staat er bij beslispunt 5 dat 
het concept ecologisch beheerplan ná de integrale afweging definitief wordt vastgesteld. Dit is 
ook zo in het DB besproken. Als er no-regret maatregelen worden genomen, dan moet dit op 
basis van een besluit. Op verzoek van de heer Bobeldijk wordt toegevoegd “als richtinggevend 
kader voor de acties die nu binnen de begroting kunnen worden gedaan”. 

De heer Berkhout zegt dat de gemeente Haarlem blij is met het plan dat voorligt. Duidelijk is 
dat het wat kost en dit is het Haarlem ook waard. Begrijpelijk is dat men een integrale keuze 
wil maken. Op pagina 4 staat een aantal keuzes en de vraag is of deze keuzes op een later 
moment bij de definitieve vaststelling worden gemaakt. 
Mevrouw Bos Eyssen zegt dat dit conform het AC advies wordt opgeschoven naar een later 
moment, zodat alle projecten eerst nog een keer kunnen worden voorgelegd. De opties zijn 
genoemd, omdat het bestuur ook hier voor kan kiezen. De heer Berkhout begrijpt dat bepaalde 
keuzes worden uitgesteld tot een later moment als er een nieuw bestuur is. 

Mevrouw Sedee vertelt dat de gemeente Haarlemmermeer akkoord is met het voorstel en 
vraagt om de opbrengsten goed te monitoren en vast te leggen, omdat het dan gemotiveerd 
aan de raad voorgelegd kan worden als blijkt dat er meer geld nodig is. Belangrijk is om de 
raad mee te nemen in de overweging hoe goed het is over te gaan tot ecologisch beheer. 
Daarnaast vraagt mevrouw Sedee of de provincie kan kijken naar fondsen in Europa om de 
schappen te kunnen voorzien van meer middelen voor ecologisch beheer. De heer Berkhout 
vindt dit een interessante gedachte en merkt op dat ook kan worden gekeken naar het 
Nationaal Landschap. Daarnaast zou co financiering een aantrekkelijke oplossing kunnen zijn. 

De voorzitter vraagt of het schap weleens contact heeft met de collega’s Europa van de 
provincie. Mevrouw Bos Eyssen zegt dat dit niet het geval is. De voorzitter zegt toe intern te 
bespreken of collega’s bij de provincie m.b.t. Europa contact op kunnen hebben met RNH. 

De heer Diepstraten vraagt of het Nationaal Groenfonds alleen bedoeld is voor particuliere 
initiatieven of ook voor overheden. 

De heer Berkhout stelt voor om een soort subsidiestrategie in een memo op te nemen, omdat 



pag. 5 van 11

er veel kennis bij andere overheden is. Mevrouw Bos Eyssen meldt dat RNH op zoek is naar 
een medewerker die zich bezig kan houden met subsidies. Vorig jaar heeft de gemeente 
Haarlem RNH geholpen met een eerste scan van mogelijke subsidies en toen is gebleken dat 
de grootste kans hier voor bij de provincie ligt. 

Het algemeen bestuur besluit 
1. In te stemmen met het concept ecologisch beheerplan als richtinggevend kader 

voor de acties die nu binnen de begroting kunnen worden gedaan, met drie 
speerpunten: 
▪ Aanpassen van het maaibeleid bij extensieve grasvegetaties, randen en 

bermen
▪ Revitaliseren beplantingen
▪ Meer natuurvriendelijke oevers, sloten en slootkanten. 

2. Kennis te nemen van het kostenoverzicht, conform het model van Cyber, over de 
periode 2023 – 2032: 
▪ Met gemiddeld jaarlijks aan additionele lasten voor dagelijks onderhoud € 248.700 

(€ 217.600 voor SPW, € 23.800 voor SMG en € 7.300 voor SGP);
▪ Géén additionele kosten voor groot onderhoud (deze zijn binnen de 

begroting op te lossen). 
▪ Met additionele lasten die beduidend hoger zijn dan waarmee gerekend is in 

het meerjarenfinancieringsplan van het Uitvoeringsprogramma, wat voor 
dezelfde periode uitgaat van gemiddeld jaarlijks € 68.182 extra. 

3. In te stemmen met in 2023 enkel uitvoeren van no-regret (omkeerbare) maatregelen 
die binnen begroting passen (gepland groot onderhoud) of die met subsidie 
uitgevoerd kunnen worden (Bossenstrategie) en verder nog niets te doen. 

4. In te stemmen de niet-gedekte kosten integraal af te wegen tegen alle investeringen 
die nodig zijn voor het Uitvoeringsprogramma Spaarnwoude Park in Q3 en de 
bestuurlijke keuzes daarvan te vertalen in de kadernota 2024 in Q4.

5. In te stemmen het concept ecologisch beheerplan ná de integrale afweging (al dan 
niet gewijzigd) definitief vast te stellen. 

4 B. OVERDRACHTSDOCUMENT NIEUW BESTUUR

Mevrouw Sedee merkt op dat het een mooi stuk is, maar dat het goed zou zijn om in het 
overdrachtsdossier mee te nemen dat het op termijn de verwachting is dat de 
participantenbijdrage verhoogd moet worden. 

De heer Berkhout wijst erop dat de ontgrenzingsaanvraag NNN en de afwijzing van de 
provincie, zoals deze in het besloten deel geagendeerd is, impact heeft op de operationele 
doelen en daarom is het belangrijk ook daar iets over te vermelden. De heer Diepstraten wijst 
erop dat dit om beperkingen van NNN gaat. 

Mevrouw Bos Eyssen zegt dat het DB heeft aangegeven om het overdrachtsdocument mee te 
sturen bij de bestuursmededeling voor Raden en Staten. 

De voorzitter geeft aan dat gisteren in Werkgeverscommissie is besloten om een A4 op te 
laten stellen over wie wat doet (RNH, Bestuursbureau etc.), omdat hier soms onduidelijkheid 
over is. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van het overdrachtsdocument voor het nieuwe 
bestuur en geeft nog een aantal suggesties mee. 
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5. GEBIEDSONTWIKKELING NATUUR EN RECREATIE 

5 A MEDEDELING AB PLAATSEN LAADPALEN PARKEERTERREINEN (HELE GEBIED)

De heer Berkhout constateert dat nu gezegd wordt dat het € 2 ton kost, maar stelt voor om te 
kijken naar MRA-E, die laadpalen plaatst voor gemeenten. Verder zou kunnen worden 
gekeken of het voor het gebied in een aanbesteding weggezet kan worden. Er lijken 
mogelijkheden om dit met minder kosten te realiseren. 
Mevrouw Sedee vraagt zich af of ondernemers ook iets zouden kunnen bijdragen aan het 
plaatsen van laadpalen. Zij wijst hierbij op Sugar City en het recreatieschap die een onderlinge 
afspraak hebben dat zij elkaars parkeerplaatsen mogen gebruiken bij drukte. Misschien is hier 
ook een samenwerking te zoeken.  

De heer Berkhout stelt voor om ook vooruit te kijken naar 5 of 10 jaar om daar een perspectief 
op los te laten richting 2030. 

De heer Diepstraten wil nog een zorgpunt meegeven voor het toekomstperspectief namelijk 
over het net zelf, omdat er grote problemen in Nederland en Noord-Holland zijn over de aanleg 
van het net. Op dit moment wordt gekeken naar inpassing transformatiestations etc. maar dit 
gaat niet heel snel. Er zit daarom een stop op een aantal gebieden. 
Mevrouw Bos Eyssen zegt dat als randvoorwaarde is toegevoegd dat de stroom op orde is of 
komt. 
De heer Diepstraten wijst erop dat er ook ondernemers op het terrein actief zijn die behoefte 
hebben aan uitbreiding van het net en stelt voor dit in samenhang te zien. 
De heer Berkhout wijst erop dat ook de provincie zich hiermee bezighoudt. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de voortgang van de inventarisatie openbare 
laadpunten auto’s. 

5 B MEDEDELING AB AANLEG GEBOORTEBOS PARK ZWANENBURG 

Mevrouw Sedee spreekt haar complimenten uit voor het plan. Er was veel belangstelling 
ondanks het slechte weer. Het was een grote wens van de gemeente om een Geboortebos te 
planten, maar zij wist niet dat dit het eerste Geboortebos was dat geplant is in Noord-Holland 
in het kader van de bossenstrategie. Zij bedankt hiervoor en heeft ervan genoten.

Het algemeen bestuur neemt kennis van de voortgang en het ontwerp van het 
geboortebos in Park Zwanenburg. 

5 C MEDEDELING RES: ONTWIKKELINGEN IN HET KADER VAN DE OPWEKKING VAN 
DUURZAME ENERGIE 

De heer Berkhout ziet dat zonneweide Schoteroog voortvarend gaat en dat er al veel is 
gedaan. Er zijn nog twee stappen te zetten, namelijk compensatie i.v.m. NNN. Hier is een 
locatie voor gevonden in Haarlem en hier is ook budget voor geregeld. Dit is in goed overleg 
met de provincie gegaan. De erfpachtovereenkomst met het schap is een complex proces dat 
al enige tijd loopt. Gehoopt wordt hier snel stappen in te zetten samen met Afvalzorg. In eerste 
instantie is er gesproken over een intentieovereenkomst, maar nu wordt gesproken over een 
erfpachtovereenkomst. De vraag is of dit echt nodig is op dit moment, omdat dit voor 
vertraging lijkt te zorgen. 
Mevrouw Bos Eyssen licht toe dat het bestuur ongeveer een jaar gelden het besluit heeft 
genomen om daar een zonnepark te realiseren. De erfpachtovereenkomst is nodig, zodat 
Afvalzorg dit door de bank gefinancierd kan krijgen. De heer Berkhout heeft de intentie dat 
Afvalzorg zelf denkt dat een intentieovereenkomst voldoende is. 
Mevrouw Bos Eyssen bespreekt dit met Afvalzorg. 

De heer Berkhout merkt op dat er bij Schoteroog vier windmolens stil staan en dat het een 
lange zoektocht is om deze weer te laten draaien. Hiervoor moet dan een participatietraject 
starten. De heer Berkhout is heel positief over hoe het participatietraject bij de Zonnewei is 
verlopen. De locatie voor de windmolens is al wel getoetst en akkoord bevonden. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de ontwikkelingen in het kader van de opwek 
van duurzame energie in Spaarnwoude 
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6. CONTRACTBEHEER 
6 A. DB BESLUIT SPW VERKOOP GROND HOFSTEDE/ZWAANSHOEK  

Het algemeen bestuur neemt kennis van het DB besluit SPW Verkoop grond 
Hofstede/Zwaanshoek 

7. MEERJARENBEHEER

7 A. MEDEDELING NATUURONDERZOEKEN LINIEDIJK EN UITZICHTHEUVELS 
Mevrouw Sedee heeft niet begrepen wanneer er discussie plaatsvindt over wel of geen 
wandelpad en of het advies wordt opgevolgd.
Mevrouw Bos Eyssen legt uit dat de Liniedijk uit drie stukken bestaat en dat op één stukje (15 
tot 20%) van de Liniedijk bovenop een wandelpaadje gemaakt kan worden. Om overlast door 
honden te voorkomen wordt hierbij gedacht aan een boerenlandschap opstap. Dit is het minst 
kwetsbare stukje qua flora en fauna. Daarnaast wordt gekeken of er aan de onderkant bij de 
dijk, op het stukje richting Fort Benoorden in de berm, een half verhard paadje gemaakt kan 
worden voor wandelaars. 
De heer Diepstraten is wat betreft het natuuronderzoek verbaasd over het belang van 
bramenstruiken en brandnetels, omdat dit ook wordt gezien als resultaat van stikstofdepositie. 
De heer Van Koeverden zegt dat als puur naar deze locatie wordt gekeken dat de 
aanwezigheid van brandnetels en bramenstruiken waardevol is o.a. voor vlinders. Bovendien 
gaat het hier om een voormalige vuilnisbelt. 
De heer Berkhout vindt het mooi dat de agenda van vandaag een aantal aspecten heeft 
waarbij aandacht wordt besteed aan het ecologisch beheer. Wat de heer Berkhout betreft mag 
dit vaker, omdat men hiermee ook kan laten zien dat men met kleine ingrepen stappen kan 
zetten. De verwachting is dat men op draagvlak bij de raadsleden kan rekenen als op deze 
manier slim met middelen wordt omgegaan, terwijl men verbeteringen laat zien. 
De heer Van Koeverden wil in dit verband vermelden dat dit jaar ook aandacht wordt besteed 
aan vegetatie van de natuurbermen op de dijklanden. 
De heer Berkhout roept op om te kijken in welk vorm dit gecommuniceerd kan worden in de 
bestuursmededeling. 
Het algemeen bestuur neemt kennis van de uitkomsten en aanbevelingen van de 
natuuronderzoeken bij De Liniedijk (Spaarndam) en Uitzichtheuvels (Velsen). 

8. ORGANISATIE (WAARONDER SCHAPSOVERSTIJGENDE ZAKEN)
8 A. VOORSTEL AB INSTEMMING AMENDEMENT DVO BESTUURSBUREAU 

De voorzitter licht toe dat er nog discussie heeft plaatsgevonden met Geestmerambacht over 
een uitzonderingsbepaling. Hier is men inmiddels in goede harmonie uitgekomen, maar toen 
bleek dat bij verschillende schappen punten en komma’s afweken van de DVO en besloten is 
toen om dit aan alle schappen opnieuw voor te leggen met de nieuwe uitzondering. Verder is 
er niets veranderd. 

Het algemeen bestuur besluit om de gewijzigde Dienstverleningsovereenkomst inzake 
het bestuursbureau van de recreatieschappen Alkmaarder- en Uitgeestermeer, 
Geestmerambacht, Groengebied Amstelland, Spaarnwoude en Twiske-Waterland tussen 
de provincie Noord-Holland en deze recreatieschappen, vast te stellen. 

8 B. VOORSTEL AB AFSPRAKENKADER ERFPACHTCONTRACTEN SBB LANGE TERMIJN

De voorzitter vertelt dat er met een aantal bestuurders, waaronder de heer Diepstraten uit dit 
schap, een lange onderhandeling met SBB is gevoerd over de inhoud van de 
erfpachtovereenkomst. Hier is men nu bijna volledig conform de wensen van de schappen 
uitgekomen. Het verder uitwerken en het juridisch dicht timmeren van de erfpachtcontracten is 
nog heel veel werk en dit voorstel is bedoeld om hiermee verder te kunnen gaan. De heer 
Balduk vult aan dat het voorstel dat er nu ligt gaat over de techniek om te komen tot 
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erfpachtcontracten. Als hiertoe wordt besloten, dan kan dit verder worden uitgewerkt. In dit AB 
wordt alleen ingestemd voor Spaarnwoude. 
Mevrouw Sedee vraagt of zij er vanuit mag gaan dat als er besluiten worden genomen over de 
erfpachtcontracten van de oude gebieden dat de nieuwe gebieden meteen worden 
meegenomen. Zij heeft begrepen dat er nog geen regeling voor het beheer is van de Groene 
Weelde, Boseiland en Park Zwanenburg
De heer Balduk vertelt dat hier een uitzoektafel mee bezig is, maar dat staat los van dit traject. 
De voorzitter vult aan dat dit de voormalige RodS-gebieden betreft die eigenlijk geen link met 
de recreatieschappen hebben, maar wel met een aantal gemeenten en de provincie die in het 
recreatieschappen zitten. Staatsbosbeheer wilde ook heel graag daarvoor een oplossing 
hebben, maar er is voor gekozen om dit niet hierin te doen. Dit om te voorkomen dat de 
discussie vervuilt en het is eigenlijk de verantwoordelijkheid van Staatsbosbeheer zelf om hier 
met een goede regeling voor te komen. Er is wel aangeboden voor gemeenten en de 
provincie, die hiermee te maken hebben, hier op een andere tafel aandacht aan te besteden. 
Het is niet de bedoeling dat dit onderdeel wordt van de schappen om vertraging te voorkomen. 
Overigens wordt Haarlemmermeer hier ook bij betrokken. 
Mevrouw Bos Eyssen vertelt dat een aantal gebieden dat door mevrouw Sedee is genoemd al 
onderdeel van het recreatieschap is en dat daar al jaren het beheer en onderhoud voor wordt 
gedaan, maar formeel is dit niet in eigendom. Staatbosbeheer heeft het blote eigendom, het 
recreatieschap beheert dit en belangrijk is dat dit in één hand komt. De heer Bobeldijk merkt 
op dat het belangrijk is om op termijn te streven naar eenheid wat betreft de contracten.

Het algemeen bestuur besluit 
1. Kennis te nemen van gemaakte afspraken tussen de drie recreatieschappen en 

Staatsbosbeheer;
2. In te stemmen met de gemaakte afspraken over de gezamenlijke visie 

(zoneringskaart en functiematrix) voor het recreatieschap Spaarnwoude; 
3. In te stemmen met de overeenstemming over de bouwstenen en uitgangspunten 

voor de op te stellen erf- en ondererfpachtovereenkomsten en opstalrechten: 
o Looptijd van de nieuwe erfpachtovereenkomsten van 60 jaar;
o Over de verlengingstermijn worden nadere procesafspraken gemaakt;
o Bij inkomsten uit doelstellingsonafhankelijke activiteiten, welke deels 

voortkomen uit de opstalrechten, wordt de bestaande werkwijze voor de 
vergoedingen gecontinueerd, waarbij deze voor de helft worden 
toegewezen aan Staatsbosbeheer (als grondeigenaar) en voor de andere 
helft aan de beheerder/gebruiker recreatieschappen (beheerder/gebruiker). 

4. De bouwstenen zo snel mogelijk in 2022 uit te werken in nieuwe 
erfpachtovereenkomsten voor de drie recreatieschappen welke betrekking 
hebben op het areaal dat onder de huidige lopende erfpachtcontracten valt;

5. Kennis te nemen van het vervolgproces waarbij het bestuursbureau – samen 
met Staatsbosbeheer – opdrachtgever wordt voor dit procesvoorstel. 

8 C. MEDEDELING AB HIGHLIGHTS (VZO)

Het algemeen bestuur neemt kennis van de belangrijkste onderwerpen die besproken 
zijn in het voorzittersoverleg van 2 februari 2022 en de wijze waarop dit terugkomt op de 
bestuurlijke agenda van Recreatieschap Spaarnwoude. 

8D. MEDEDELING AB WETSWIJZIGING WET GEMEENSCHAPPELIJKE REGELING (VZO) 
De heer Diepstraten vraagt naar het tijdpad, omdat dit meer vergt van participatie 
gemeenteraden. Het is een zorg dat het eerst met alle gemeenschappelijke regelingen van alle 
recreatieschappen moet worden afgestemd, maar voor de gemeente Velsen geldt alleen de 
gemeenschappelijke regeling van Spaarnwoude. De vraag is of er voor de volgende keer een 
tijdpad kan worden aangegeven. 

Mevrouw Bos Eyssen zegt dat er dit najaar een concept regeling met bestuurders besproken 
kan worden. 
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Het algemeen bestuur neemt kennis van 

1. de nieuwe Wet Gemeenschappelijke Regelingen 
2. de oprichting van een ambtelijke werkgroep om aanpassingsvoorstellen te 

bespreken dat in de eerstvolgende vergadercyclus tegelijk met andere 
wijzigingen ter besluitvorming kan worden voorgelegd. 

8E. MEDEDELING AB BEGROTING RNH (VZO)

De heer Bobeldijk heeft begrepen dat er een hoog percentage overhead is en zou graag 
tezijnertijd eens willen kijken hoe dit zich verhoudt tot andere organisaties. De heer Gilliam 
herkent deze opmerking niet, omdat de overhead bij gemeentes beduidend hoger is. In 
essentie wordt er gewerkt aan een organisatie met minder management en meer uitvoering. Er 
is nu een MT lid minder en dat betekent dat meer inhoudelijke taken kunnen worden 
uitgevoerd door eigen mensen en minder mensen hoeven te worden ingehuurd. Dit levert per 
saldo een vermindering van de overhead op. Daarnaast wordt van 5 locatiemanagers naar 3 
locatiemanagers gegaan en dit betekent dat de verantwoordelijkheid van een aantal mensen 
wat groter wordt en daarom is een aantal functies in schaal omhoog gegaan. Per saldo pakt 
het gunstig uit en op termijn lijkt dit een besparing van ongeveer 25% op te leveren. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de RNH begroting 2022

8 F. MEDEDELING AB PLANNING & CONTROL TARIEVEN  (VZO)

Het algemeen bestuur neemt kennis van de actuele uurtarieven en verdeelsleutels die 
RNH toepast voor haar dienstverlening aan de recreatieschappen. 

8 G. MEDEDELING AB WET OPEN OVERHEID (WOO) (VZO) 

Het algemeen bestuur neemt kennis van 
• de memo over de Wet Open Overheid; 
• de opdracht aan RNH om in overleg met het Bestuursbureau de invoering van de 

WOO voor te bereiden en uit te werken in een Plan van Aanpak met 
kostenraming. De extra kosten worden doorberekend aan de recreatieschappen 
en inzichtelijk gemaakt in de P&C-cyclus. 

MEDEDELING AB VERDEDINGSMIDDELEN BOSWACHTERS (VZO)

De heer Gilliam licht toe dat het recreatieschap enige tijd bezig is geweest met het zich 
verzetten tegen het afnemen van verdedigingsmiddelen. Dit heeft niet geleid tot verandering 
van het standpunt bij het Openbaar Ministerie en daarom is besloten aan te sluiten bij de 
landelijke discussie over de positie van BOA’s. Overigens worden boswachters meer gezien 
als gastheren en gastvrouwen in plaats van als echte handhavers. Dit betekent dat de 
instructie hoe op te treden in conflictsituaties nog voorzichtiger is geworden en hierover vindt 
ook contact plaats met de politie. 
Mevrouw Sedee vraagt hoe veilig het is om 22.00 uur ‘s avonds in Spaarnwoude. De heer 
Gilliam denkt dat het relatief veilig is. Het argument van het Openbaar Ministerie is dat er 
onvoldoende geweldsincidenten zijn om verdedigingsmiddelen te krijgen. Niet duidelijk is of 
van het dragen van geweldsmiddelen een preventieve werking uitging. Incidenten worden nu 
exacter gemonitord en vastgelegd. Boswachters zijn ’s avonds niet aanwezig en worden vooral 
ingezet op momenten dat er veel publiek is. Als er speciale acties zijn, dan is het schap bereid 
hieraan mee te werken maar in principe wordt niet gesurveilleerd na zonsondergang. Mevrouw 
Sedee wijst erop dat als hier iets gebeurt dat men als boswachter geen schijn van kans heeft. 
Er is nog een discussie om handhavers van de gemeenten wel weer te voorzien van 
verdedigingsmiddelen. 
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De heer Diepstraten vertelt dat de gemeente Velsen meedoet aan de landelijke proef met de 
korte wapenstok en adviseert de heer Gilliam om de lokale driehoek wat intensiever te 
benaderen en de zorg daar te agenderen. Burgemeesters staan hier ook voor open en ook de 
politie zit daar aan tafel. Spaarnwoude is het grootste recreatiegebied en ten opzichte van de 
andere recreatiegebieden ook het meest risicovol. 

De heer Berkhout vraagt of onderbouwd kan worden wat er verandert en dit nu te monitoren. 
De heer Gilliam zegt dat er in het verleden misschien te weinig is vastgelegd, maar het 
vastleggen gebeurt nu wel. Op de vraag van mevrouw Sedee of er verloop is vanwege 
veiligheid van mensen die in de gebieden werken, antwoordt de heer Gilliam dat er wel verloop 
is, maar dat heeft niet specifiek te maken met het afnemen van verdedigingsmiddelen. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de gevolgen van het intrekken van de justitiële 
toekenning van de korte wapenstok en pepperspray. En de schapsbestuurders uit te 
nodigen de gevolgen onder de aandacht te brengen bij hun burgemeesters, zodat zij in 
het driehoeksoverleg met Justitie en politie kunnen pleiten voor adequate uitrusting van 
de boswachters van de recreatieschappen. 

8 I. MEDEDELING AB RECREATIEMONITOR EN BESTEMMINGSMANAGEMENT 
De voorzitter geeft aan dat er binnenkort een rapport wordt toegestuurd over druk en 
draagkracht in de verschillende recreatiegebieden. De voorzichtige conclusies zijn best 
zorgwekkend, maar hier wordt nog uitgebreid over in gesprek gegaan. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de voortgang van de modernisering van de 
recreatiemonitor en van het bestemmingsmanagement van de provincie Noord-Holland. 

9. PLANNING & CONTROL- GEEN AGENDAPUNTEN 

10. ACTUALITEIT
10 A KWARTAALRAPPORTAGE SPAARNWOUDE IN DE MEDIA Q4 2021 en Q1 2022

De voorzitter constateert dat er een hoofdrol voor de bever is op een geheime locatie. De heer 
Van Koeverden geeft aan dat de bever inmiddels dood is en dat uit onderzoek blijkt dat de 
doodsoorzaak darmproblemen waren. De bever wordt bewaard en als het lukt tentoongesteld. 

Mevrouw Bos Eyssen vertelt dat eenmaal per kwartaal altijd een overzicht wordt gemaakt van 
in welke kranten berichten over Spaarnwoude zijn verschenen; hoeveel volgers er zijn op 
Facebook en Instagram. Opvallend is dat de IJmuider Courant en het Haarlems Dagblad 
hofleveranciers m.b.t. onderwerpen over Spaarnwoude zijn. Nationale kranten eigenlijk niet en 
de Amsterdamse krant helemaal niet. Het aantal volgers op Facebook en Instagram groeit nog 
steeds, maar het bereik van Facebook lijkt wel af te nemen. 
De bedoeling is om later in het jaar te evalueren of het aan de wens voldoet of dat er extra 
zaken moeten worden toegevoegd. 

De heer Berkhout vraagt of het de wens is om wat meer zichtbaarheid te creëren, omdat het 
dan belangrijk is hier een aanpak op los te laten. 
De heer Bobeldijk wijst op documentaire-achtige filmpjes die hier ook een mogelijkheid voor 
zijn. Mogelijk kan iemand van het Mediacollege hier iets in betekenen. 

De heer Gilliam zegt dat de communicatie in het algemeen iets meer bij de tijd zou kunnen zijn 
en dat ook proactiever geopereerd zou kunnen worden. Nagedacht wordt hoe op een meer 
actieve en interactieve manier met de media om te gaan. Tot nu toe is dit gedaan binnen de 
bestaande middelen. Als hiervoor geïnvesteerd moet worden, dan is dit een ander verhaal. De 
heer Berkhout zegt dat het hierbij ook belangrijk is te kijken wat dit dan meer oplevert en of het 
in balans is. De heer Gilliam verwacht dat er laagdrempelig ook meer mogelijkheden zijn en 
denkt dat het goed is keuzes in bestuurlijk verband te bespreken. 
Mevrouw Sedee wijst op de mogelijkheid om bijvoorbeeld stageplekken aan te bieden in plaats 
van dat het commercieel wordt uitbesteed. De heer Gilliam geeft aan dat ook in die richting 
wordt gezocht. 
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Mevrouw Sedee merkt verder nog op dat mensen die bereikt worden op Facebook uitgenodigd 
kunnen worden filmpjes in te sturen over wat zij hebben gezien in Spaarnwoude. 
In dit verband geeft de voorzitter ook de mogelijkheid aan het om via Social Media proactief 
aan te geven als het ergens te druk wordt. Voorgesteld wordt, om een keer met het bestuur 
een inhoudelijke sessie te houden onder leiding van iemand die gespecialiseerd is in dit soort 
vraagstukken. 
De heer Diepstraten vult aan dat de gemeente Velsen veel gebruik maakt van Spaarnwoude 
als unique selling point via de Citymarketingorganisatie. En ook deze zou je eigenlijk moeten 
betrekken bij zo’n gesprek, omdat hier ook heel veel kennis en inspiratie zit. 

Het algemeen bestuur gaat akkoord met de info-graphic 
11 BESTUURSMEDEDELING VOOR RADEN EN STATEN NA AB VERGADERING

De voorzitter merkt op dat eerder in deze vergadering is afgesproken in de 
bestuursmededeling ook nog aandacht te besteden aan de natuuronderzoeken Liniedijken, 
evenals aan het Geboortebos. 

Het algemeen bestuur gaat akkoord met de bestuursmededeling en verzoekt nog 
informatie over de natuuronderzoeken toe te voegen.

12. RONDVRAAG
De heer Gilliam zegt dat nu corona achter de rug is er als bedrijfsvoering is gekeken wat er 
van die tijd is geleerd wat betreft thuiswerken en het werken op kantoor. Besloten is over te 
gaan naar een hybride model waarbij deels thuis en deels op kantoor wordt gewerkt. Er is ook 
naar het kantoor gekeken om de functionaliteit daarvan te vergroten. Dit betekent dat er in 
principe ook mensen ontvangen kunnen worden die even een werkplek nodig hebben. 
Mochten er mensen binnen de organisaties zijn die hier soms of in een bepaalde structuur 
gebruik van willen maken, dan is men welkom. 
De heer Diepstraten stelt voor om dit ook nog even schriftelijk door te geven, zodat dit gedeeld 
kan worden met de gemeentesecretarissen. Op de vraag van mevrouw Sedee of dit gratis is 
antwoordt de heer Gilliam dat dit voor het AB gratis is. 

De heer Berkhout vraagt aandacht voor het tijdig aanleveren van stukken, omdat het nu last 
minute was en dit maakt een goede voorbereiding lastig. 

De voorzitter vertelt dat gisteren de werkgeverscommissie heeft plaatsgevonden en daar is 
geconstateerd dat men heel tevreden is over de wijze waarop het Bestuursbureau de taken 
heeft opgepakt. Er zijn nog wel nadere afspraken nodig over de afbakening en hier wordt 
aandacht aan besteed. Mochten er vanuit het AB nog suggesties te zijn om zaken anders te 
doen, dan zijn die welkom. 
De heer Berkhout zou graag voor een volgende sessie willen weten wat er veranderd is nu het 
Bestuursbureau er is en hoe hier gebruik van gemaakt kan worden. 
 

13. SLUITING
De voorzitter vraagt de heer Diepstraten om het besloten deel van de vergadering voor te 
zitten, omdat zij om 11.30 uur weg moet vanwege verplichtingen elders. De voorzitter sluit de 
openbare vergadering om 11.00 uur.  


